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Z Á P I S 

z 11. setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná (dále „ERF“) 

konaného v úterý 23. května 2023 od 19 hod. na faře v Dolní Čermné 

 
Přítomni: P. Mgr. Jan Lukeš – předseda ERF  

členové – JUDr. Hana Vágnerová, Jan Moravec, Ing. Marta Marešová a   
Ondřej Málek 

 

1. Zahájení jednání 

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

2. Poděkování ERF 

Otec Jan vyslovuje poděkování ERF za její práci, zvlášť pak za to, kolik času 
věnovala řešení záležitostí na Mariánské Hoře a Poutnímu domu. 

3. Seznámení se stavem účtu a jiné info, sbírky 

Otec Jan seznámil ERF se stavem finančních prostředků na účtech. 

Dále podal informace o vyúčtování elektřiny u jednotlivých objektů farnosti. 

Marta Marešová podala informaci ohledně jednání se spol. LAMA energy (dojednaný 
dodavatel elektřiny na MH) a dohodnuté výši záloh. 

Otec Jan uvedl, že s výtěžky nedělních sbírek jsou farníci ústně seznamováni 
v ohláškách.    

Dále byly projednány body, úkoly z minulých jednání ERF dle zápisu a další 
aktuální záležitosti: 

4. Opravy a práce na farním kostele a jeho interiéru 

Otec Jan seznámil ERF s finančním krytím  letošních plánovaných oprav kostela 
sv. Jiří, které předkládáme zaktualizované, neboť některé dotace již byly schváleny 
a víme konkrétní částky:  

 

na dotacích  celkem 1 272 000 Kč (z toho 1 252 000 na střechu a fasádu + 20 000 

na MH) 
  
Naplánované akce na rok 2023 (střecha a fasáda věž):                       1 862 871 Kč 

  
Dofinancování z prostředků farnosti (střecha a fasáda věž):                   610 871 Kč   

  
Střecha náklady:       1 202 000 (etapa 2023)  
Střecha dotace:            900 000 (250 000 PaK +  příslib 500 000 městys + 150 000 FS) 

dofinancování farnost:  302 000 
  
Fasáda věž náklady:      660 871 

Věž dotace                     352 000 (podaná žádost 252 000 MK + 100 000 FS) 
dofinancování farnost:   308 871 
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a) Střecha 
 

Dotace na opravu střechy kostela:  

 

• Pardubický kraj – byla schválena dotace 250.000 Kč, bude podepsána 
veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace, kde jsou stanoveny podmínky pro 
využití, termín k podání vyúčtování, atd.   

• Městys Dolní Čermná – příslib v rámci rozpočtu městyse 500.000 Kč; bude 
nutné podat žádost o individuální dotaci, kterou musí schválit zastupitelstvo 

• Fond solidarity BiHK – schváleno 150.000 Kč 
zajišťují M. Marešová, H. Vágnerová 

 
Projednání některých záležitostí souvisejících s opravou střechy kostela: 

šindel ze střechy – otec Jan nabídl přes IKF a oznámí i v ohláškách  

omezení vstupu na hřbitov - v době, kdy firma bude provádět práce; bude uzavřena 
brána ve směru od Orlovny, staveniště bude označeno bezpečnostní páskou, bude 
upozornění na cedulích; tyto informace budou sděleny i dalšími způsoby - webové 

stránky, …  

Marta Marešová upozornila na naklánějící se křížek na sanktusníkové věžičce. Bude 

požádána firma, aby ho při provádění prací sundala či věž i v této etapě opravila. 

zajistí Marta Marešová 

b) Fasáda – věž kostela DČ 

• zatím nevíme, s jakým výsledkem prošla naše žádost o dotaci na Ministerstvu 

kultury (žádáno o 252 000 Kč); nutno zjistit u pí. Heinrichové (vedoucí 

památkové péče MěÚ Lanškroun) 

• bude nutné probrat s ní také vynesení barevných vzorků fasády 

• o výsledcích informovat firmu KPV SYSTÉM 

• z Fondu solidarity schváleno na opravu fasády věže 100 000 Kč    

zajistí Hana Vágnerová   

 

c) Okna – nevitrážová na kostele  

Otec Jan informoval, že ho oslovil p. Zelenka z Hlinska, v pondělí 13. března přijel a 
zaměřil si okna k opravě. Prohlédl si je a ihned zaslal cenovou nabídku, kterou otec 

rozeslal členům ERF. O. Málek podotkl, že by mohl ještě p. Zelenka udělat cenovou 
nabídku na obyčejné vnitřní okno v sakristii, což učinil. 
Závěr ERF: v letošním roce výměnu nevitrážových oken v kostele realizovat nebudeme, 

s ohledem na další opravy (střecha, fasáda věž) nemáme na vše dostatek financí. 
 

Otec Jan navrhuje výměnu oken v sakristii.  Paní kostelnice Magda Vašíčková se snaží 
denně větrat. Zlepšilo by to ovládání v sakristii, přes zimu by to lépe izolovalo. 
Závěr: ERF souhlasí s výměnou 4 oken v sakristii (vlastní sakristie) dle cenové nabídky 

p. Zelenky.  
zajišťuje otec Jan 

 
d) Výplně – okenice na věži  

Pan Zelenka navrhl výměnu, sdělil, že okenice jsou za svou životností, předložil cenovou 

nabídku.  
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Bylo také zvažováno oslovit p. Maixnera, zda by byl ochoten udělat nové okenice bez 
laku. Od této varianty ERF upouští. 

Závěr: jednat s p. Zelenkou o realizaci ještě v letošním roce (upřesnění nabídky – lamely 

pevné), spojit resp. realizovat s opravou fasády na věži. Prověřit závazné stanovisko 
památkářů (materiál, profily, rozměry).  

zajišťuje otec Jan 

Hana Vágnerová (dotaz památkáři) 

f) Topení v kostele v DČ  

Od září 2022 do začátku května byl přeplatek 4.000 Kč. Z 6.800 Kč se snižuje měsíční 
záloha na 6.100 Kč. O. Jan je názoru, že částku 4.000 a více se podařilo ušetřit díky 
mším na faře, jinak by byl spíš nedoplatek. 

g) Starý měch varhan na kůru  

Řešilo se v součinnosti s pí. Magdou Vašíčkovou a Jiřím Vávrou. Starý měch je již  

odinstalován (provedli Jiří Vávra a Pavel Mareš). 
Návrh: na místě odinstalovaného měchu přemístit sem kompresor varhan. Nutno 
zkonzultovat, zda je takto možné s varhanáři Červenkovými.   

zajišťuje O. Málek 
otec Jan (dotaz Červenkovi) 

Původní záměr byl, aby zde bylo místo na odkládaní věcí z kůru, které nejsou aktuálně 

potřeba.  
 

h) Schody ke kostelu od fary 
Otec Jan poprosil firmu pana Tomáše Maříka o opravu schodů na schodišti, které se 
začaly drolit. V těchto dnech probíhá jejich oprava. 

Marta Marešová navrhuje opravu nátěru zábradlí u schodů. H. Vágnerová osloví a 
probere s p. Pavlem Křivohlávkem. 

 
Marta Marešová odchází z omluvitelných důvodu. 

 

5. Opravy a práce na faře 

a) výměna oken v přízemí  
Proběhla výměna dvou oken: v koupelně a pingpongárně firmou TTK Dolní Čermná, aby se 

mohlo více větrat a aby toto větrání pomohlo proti vlhkosti v přízemí. Fakturu zatím 
nemáme, dle nabídky byla cena 51.725 Kč. 

  zajišťuje otec Jan 

b) Odvlhčení zdí fary  

Otec Jan poprosil firmu pana T. Maříka, která provedla potřebné zednické práce 

v přízemí - v koupelně a na WC. Členové ERF se seznámili s výsledkem práce. Faktura 
zatím ještě není. 

 

c) Zateplení půdy fary  

Je nutné provést položení pojistné fólie a provedení prkenné podlahy v části zateplené 

půdy.  

Otec Jan oslovil Jiřího Moravce, který potvrdil zajištění. 

zajišťuje otec Jan 
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d) Řešení pronikání vlhkosti – sklep, garáž  

Navrženo provedení větracích okének do vrat garáže. Okénka dohodnuta 
s Pavlem Okrouhlickým. Předpokládané náklady cca 10 tis. Kč. Větrání stropem garáže 

- prodiskutováno na ERF (bylo by nutné vyvedení až nad střechu). Větrání stropem se 
nebude nyní řešit. 

      zajišťují: O. Málek, P. Okrouhlický  

 

e) Zamezení úniku tepla z chodby u vchodu do farního dvora  

Nutné poptat cenovou nabídku u p. Svobody st. 
zajišťuje otec Jan 

f) Opadávání fasády (zvlášť u země) 

Provedení - zeptat se T. Maříka, zjistit, zda by brigádnicky pomohla mládež.    

 

g) Popraskaná vnější okna, zvlášť v přízemí  

Zatím nebudeme řešit. 

 

h) Není plánování asfaltování nějaké ulice kolem fary? 
Opravy místních komunikací kolem fary se plánují až po provedení oprav veřejného 

osvětlení v sídlišti případně některých úseků kanalizace.       
 

ch) farní stodoly, oprava vrat do dvora 

Nutné opravy zajišťuje Karel Macháček a Ondřej Málek. Tyto prostory potřebujeme pro 
uskladnění některých věcí. Pomohl by i někdo další?   

6. Pozemek v Ostrově 

ERF navrhuje nabídnout tento pozemek farnosti Rudoltice (která vlastní sousední 
pozemky) či BiHK.  

Úkol zůstává. 
zajišťuje M. Marešová a H. Vágnerová 

 
7. Opravy střechy kostela v Petrovicích  
Kostel v Petrovicích je v majetku obce. Otec Jan sdělil ERF informace starosty obce 

Petrovice Martina Marka: jakmile to bude jen trochu možné, provedou se nutné opravy 
havarijního stavu. Na obci pak bude, aby se našla další řešení, sehnaly potřebné 
finance, dotace… Snad v příštím roce by se mohla zvládnout rekonstrukce střechy, 

hrubý odhad je 1 – 1,5 milionu. 

   

8. Elektřina Verměřovice – poskytovatel internetu  

Jan Moravec informoval o tom, že internet převzala firma Alberon a měla by namontovat 

hodiny pro odpočet elektřiny.  
 

9. Vyklizení boudy u kostela  
Bylo částečně provedeno při generálním úklidu kostela v dubnu.   

odvoz zajistil Stanislav Moravec 
 

10. Komín – revize už je.  V jednání je vyvložkování komína, čekáme na cenovou 

nabídku. 
zajišťuje M. Marešová 
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11. Tarsicius – časopis pro ministranty 
Přišla složenka víc jak 10.000 Kč, lze poskytnout dobrovolný příspěvek na tento 
ministrantský časopis. Otec Jan sdělil, že oslovil sponzora jako minulý rok, ten letos dává 

4.000 Kč, dotaz na ERF jestli podpoříme časopis ještě z farních peněz např cca 2, 3 tisíce. 
Členové jsou pro příspěvek jen od sponzora.  

 

12. Farnost jako člen Honebního společenstva (HS) Ostrov 

O. Málek navrhuje oslovit starostku paní M. Schipplovou, která je předsedou tohoto 
společenstva, a zjistit, jaké pozemky z majetku farnosti (pozemek v k. ú. Ostrov, lesy v k. 
ú. Horní Dobrouč?) jsou součástí honitby v Ostrově. HS vyplácí vlastníkům pozemků podíl 

z nájmu.  
zajistí otec Jan 

13.  Úpravy na farní zahradě -  odfrézování pařezů a prořezání stromů nabízí provést 

Tomáš Macháček, aby se lépe sekal tento velký pozemek. ERF souhlasí. 

14.  Podsedáky z lavic kostela ve Verměřovicích - návrh opravit je a využít do lavic na 

MH. ERF souhlasí. 

15.  Projednán návrh využít květiny pro výzdobu kostelů z obřadní síně. Je-li to 

možné, např. z Lanškrouna, tak ano. 

Zeptá se otec Jan 

16.  Otec Jan informoval ERF o setkáních, která měl se starosty Verměřovic, Horní 

Čermné, Lanškrouna a sponzory. 

17.  Jan Hrdina navrhuje svíčky s logem MH na pouť. ERF teď řeší jiné důležitější 

věci, ale pokusíme se prověřit možnosti. 

18.  Podněty a návrhy členů ERF - žádné 

Jednání bylo zakončeno společnou modlitbou a požehnáním. 

Další jednání ERF zaměřené na projednání záležitostí Mariánské Hory se 

uskuteční v úterý 30. 5. 2023 od 18 hod.  

Další řádné setkání ERF:  úterý 1. 8. 2023 od 18 hodin  

Pokud bude třeba, budou členové ERF informování e-mailem nebo bude svoláno 

mimořádné jednání. 

 

Zapsala: JUDr. Hana Vágnerová 

Schválili: P. Mgr. Jan Lukeš a členové ERF 
 

 


